
Jednání Školské rady Gymnázia, Příbram, Legionářů 402 
dne 24. 10. 2023 

Místo jednání: Gymnázium, Příbram, Legionářů 402 – ředitelna 
 
Přítomni: Aleš Barášek 

Mgr. Simona Luftová 
  Mgr. Petr Halada 
  Mgr. Václav Havlíček 
                  Mgr. et. Mgr. Jan Charvát Ph.D. 
  Daniel Horák 
 
Hosté:   Mgr. Iva Kadeřábková 
  RNDr. Petr Hrubý 

 

Program jednání: 

Program odsouhlasen 

Volby do školské rady – zástupce zletilých žáků -   přivítání nového člena 

Výroční zpráva školy představení, grafická úprava atd. diskuze 

Doplnění školního řádu a úprava školního vzdělávacího programu 

Slučování gymnázií 

Plán akcí na školní rok 2023/2024 

 

1) Volby do školské rady – zástupce zletilých žáků 

Volby proběhly dne 16. 10. 2023 za účasti 201 z 226 zletilých studentů školy. 

Lucie Čermáková získala 73 hlasů, Daniel Horák 82 hlasů a Agáta Lexová 42 hlasů. Čtyři 

hlasovací lístky byly neplatné. Nadpoloviční většinu hlasů nezískal ani jeden z kandidátů. 

Druhé kolo proběhlo ve čtvrtek 19. 10. 2023. Celkem se zúčastnilo 198 z 226 zletilých 

studentů školy. 

Lucie Čermáková získala 89 hlasů, Daniel Horák 105 hlasů. Čtyři hlasovací lístky byly 

neplatné. Agáta Lexová se druhého kola neúčastnila, odstoupila. 

Daniel Horák byl zvolen zástupcem zletilých studentů do školské rady. 

 

 

2) Schválení výroční zprávy 

Diskuse ke schválení zprávy: 

Simona Luftová nemá k podobě výroční zprávy připomínky.  



Petr Halada se doptává na průběh slučování školy, zda vše probíhalo v uplynulém roce podle 

harmonogramu. Odpovídá ředitelka Iva Kadeřábková, kdy zmiňuje komplikace pro pedagogy při 

přechodech mezi budovami, dále zmiňuje výměnu světel v učebnách a opravu učebny u tělocvičen. 

K dostavbě nad jídelnou vzniká studie proveditelnosti, kterou realizuje Ing. Tuček. Petr Halada si 

vyžádal k nahlédnutí danou studii. Dále je k nahlédnutí architektonická studie k dostavbě jídelny, 

která počítá se zelenou střechou a kapacitou tří až čtyř učeben. Ředitelka Iva Kadeřábková dále 

zmiňuje nutnost navýšení kapacity školní jídelny, v současnosti není vybavení na uvaření 800 obědů.  

Dle paní ředitelky jsou dvě možnosti, celková renovace zařízení kuchyně jídelny nebo výměna 

dosluhujících zařízení (konvektomat atd.) Dle Petra Hrubého je možnost na renovaci získat dotaci a 

bude to předmětem dalších jednání po zadání zakázky.  

Jan Charvát nemá připomínky. 

Aleš Barášek chválí design výroční zprávy a doptává se na možnosti vzdělávacích akcí pro učitele, zda 

jsou na to finance a zda nejsou žádné překážky. 

Daniel Horák nemá připomínky k podobě zprávy. 

- Výroční zpráva – schválena všemi přítomnými členy ŠR 
- Hlasovalo (6) – pro (6) 

 

3) Úprava školního řádu a školního vzdělávacího programu 

První úprava: v bodě 3 školního řádu je navrhována změna na omlouvání žáku přes systém Bakaláři a 

je vypuštěna možnost omlouvání pomocí žákovské knížky. 

Druhá úprava: se týká omlouvání zletilých žáků, pokud se žák omlouvá sám, tak se k němu přistupuje 

jako k zaměstnanci, kdy si musí vyplnit propustku atd.  

Úprava nově omezuje možnost omluvení na dva po sobě následující dny, nejvýše čtyři dny v měsíci si 

může omluvit sám. Jinak potřebuje potvrzení od lékaře. 

- Úprava školního řádu – schválena všemi přítomnými členy ŠR 
- Hlasovalo (6) – pro (6) 

 

Nově je přidaný obsah volitelných předmětů pro tercii v příloze číslo 4 a číslo 5 školního vzdělávacího 

programu. 

- Dodatek k ŠVP – schválen všemi přítomnými členy ŠR 
- Hlasovalo (6) – pro (6) 

 

4) Slučování gymnázií 

Ředitelka Iva Kadeřábková zmiňuje slučování školních akcí, kdy jezdí žáci z obou pracovišť. Školní 

parlamenty spolupracují a vyhlašují Halloween, Den bez batohů, a Den ve společenských oděvech. 

V současnosti je největším problémem ve slučování přecházení pedagogů. Mezi budovami probíhá 

křížová výuka. Na konci minulého školního roku z detašovaného pracoviště odešlo šest pedagogů. Od 

1. září je pedagogický sbor stabilní a všichni pedagogové jsou aprobovaní. 

Petr Halada má dotaz Daniela Horáka, na jeho pohled na pedagogický sbor a na průběh slučování. Dle 

Daniela Horáka je třeba lépe informovat o školních akcích a o průběhu slučování aktivit v průběhu 

roku. Dále žáci stále vnímají dva separátní kolektivy. Dle jeho názoru akce probíhající společně 



pomáhají ve vzájemném poznávání. Některé akce probíhají spíše v budově Legionářů. Rovněž 

diskutuje potřebu zprávy k maturitám, kdy si někteří žáci nejsou jistí. Dle Václava Havlíčka je vše na 

webu školy. Jako reakci paní ředitelka Iva Kadeřábková přislibuje návštěvu detašovaného pracoviště a 

šíření osvěty.  

Aleš Barášek komentuje slučování jako složitý proces a vznáší dotaz ke kapacitě jídelny a školy 

v případě selhání výběrových řízení. Dle paní ředitelky by provoz školy nebyl ani v takovém případě 

ohrožen a škola by mohla fungovat. Aleš Barášek zakončuje přáním k nové tělocvičně, které je 

v současné situaci dle zřizovatele finančně nedostupné. 

Paní Simona Luftová podporuje žádost o kompletní rekonstrukci kuchyně v jídelně a vznáší dotaz na 

finální počet žáků, dle paní ředitelky Ivy Kadeřábkové bude finální počet žáků cca 720 (24) tříd. 

Druhý dotaz Simony Luftové míří na slučování, zda není potřeba komunikaci vůči detašovanému 

pracovišti posílit. 

Třetí dotaz Simony Luftové směřuje na výuku Petry Steinsové, kde vnímá dlouhodobou kritiku její 

výuky, zda ji znovu nezkontrolovat?  

Pan Aleš Barášek se vyjadřuje k zástupci Petru Karnetovi, který slučovaní bere negativně, směřuje 

k paní ředitelce a případné možnosti intervence. 

Dále Aleš Barášek chválí adaptační kurz – dle jeho názoru byl výborně organizovaný a přínosný. 

K pedagogickému sboru vyzývá k přísnosti v rozhodnutích; na kvalitě pedagogického sboru stojí 

kvalita školy. 

 

5) Plán akcí na školní rok 2023/2024 

Volejbalový turnaj, Obzory (přednášky a diskuze s nedávnými absolventy školy, kteří studují na 

univerzitách), projekt Samet na školách, 22. dubna proběhne školní akademie, Den divadla, Přijímací 

zkoušky, divadelní představení třídy kvarta, v rámci projektu Erasmus bude škola hostit mezinárodní 

studentskou konferenci, GymBand se spojil s detašovaným pracovištěm, propojení žáků v GymTV 

v červnu proběhne zájezd do Irska, atd.  

Dotaz paní Simony Luftové k přijímacímu řízení: zda proběhne úprava složení hodnocení přijímací 

zkoušky, v diskuzi je posun váhy známek ze základní školy, snížení na 15 procent. Simona Luftová, 

Petr Halada tento návrh vnímají negativně. Dle Petra Hrubého to bude doporučení.  

 

6) Diskuze 

Aleš Barášek komentuje akci Obzory, na kterou má velmi dobrou zpětnou vazbu. Chválí účast v DOFE, 

což je projekt uznávaný v zahraničí a je významný v prezentaci gymnázia.  

Ředitelka Iva Kadeřábková zmiňuje zaměření a formativní hodnocení, školení pro pedagogy proběhne 

na jaře, na škole probíhají programy prevence: pro žáky nižšího gymnázia, pro první ročníky, 

zaměřujeme se na psychohygienu a dušení zdraví dětí. 

Navazuje krátká diskuze o škodlivosti sociálních síti na duševní zdraví dětí a možnost prevence 

v rodinách. 



Aleš Barášek zmiňuje možnost akce s organizací Fitsenioři, alternativa Seniorpointu, možné setkání se 

seniory. Dále zda by bylo možné drobné platby platit elektronicky, například:  

https://www.skolniprogram.cz/modul/skolni-online-pokladna/ 

Aleš Barášek dále vznáší dotaz na zakomponování systému zpětné vazby do školy, který by mohl 

představovat pozitivní zpětnou vazbu pro pedagogy a prostředí, to by mohlo kvalitu výuky na škole 

posunout, recenze jsou dnes důležitý ukazatel.  

Simona Luftová vznáší dotaz na obědy do škol, dle paní ředitelky máme ukrajinského studenta, 

kterému obědy platí třída, jinak vše probíhá standardně. 

Petr Halada vznáší dotaz na snížení PH max o 10 procent, jaké to bude mít dopady na školu. 

Dle vedení by zásah do fungování školy neměl být velký. 

Druhý dotaz Petra Halady vybízí k diskuzi nad rozumností přechodu nepedagogických pracovníků na 

zřizovatele, který je diskutovaný zřizovatelem. V následující diskuzi je takový návrh považovaný za 

značně kontraproduktivní, návrh není řádně promyšlený 

Daniel Horák v diskuzi upozorňuje na velký problém s hlukem na detašovaném pracovišti, který 

způsobují přítomní žáci základní školy, problém je i posunuté zvonění a hluk v hodinách, který 

narušuje výuku gymnázia. 

Aleš Barášek upozorňuje na možnosti zapojování větších projektů do školního vyučování a možnost 

zapojení praxe (projektové řízení do škol)  

Ředitelka Iva Kadeřábková upozorňuje na nové ekonomické systémy, účetní program pro řídící 

kontrolu a inventarizaci, jehož zavádění komplikuje provoz. (zaváděno ve všech příspěvkových 

organizacích kraje) 

 

Návrh na další termín setkání školské rady: 20. února v 15:00 

 

zapsal: Jan Charvát 

 

 

zápis ověřil: Václav Havlíček 

https://www.skolniprogram.cz/modul/skolni-online-pokladna/

